
 

 

 

 

              БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

        ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 

              ПРЕДСТАВНИЧКИ  ДОМ 

Комисија за људска права, имиграцију, избјеглице и азил  
 

Број/Број:    01/5-50-1-12-19/04 

Сарајево/Сарајево: 31.1.2005. године. 
 

 

 

З А П И С Н И К 

 

 

19. сједнице Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, одржане 

17.1.2005. године,  с почетком у 11,00 часова. 

 Сједници Комисије присуствовали су: 

- г. Елмир Јахић, предсједавајући Комисије, 

- гдр. Тихомир Глигорић, други замјеник предсједавајућег 

Комисије, 

- г-ђа Ружа Сопта, члан Комисије, 

- г. Селим Бешлагић, члан Комисије 

- г-ђа Марија Перкановић, члан Комисије,. 

- Г-ђа Сенија Капетановић, члан Комисије. 

 

Сједници нису присуствовали: г. Мартин Рагуж, први замјеник предсједавајућег 

Комисије;   г-ђица Наџида Млаћо, члан Комисије и  г. Мухамед Алтић, члан Комисије. 

 Од гостију, сједници су присуствовали: г. Мирсад Ћеман, предлагач приједлога 

закона;  др. Слободан Наградић, помоћник министра за људска права и избјеглице БиХ; 

Рамо Сулић предсједавајући Удружења децертифицираних полицајаца (УДЦП); Јан 

Златан Куленовић и Ђурђица Зуберовић испред  Омладинске информативне агенције 

Босне и Херцеговин;, Мерима Зупчевић испред ОХР-а; Жана Филиповић испред Радија 

«Слободна Европа» и Свјетлана Тодоровић испред ТВ Пинк. 

 

За сједницу је усвојен сљедећи: 

 

Д н е в н  и   р е д: 

1. Усвајање записника 18 сједнице Комисије, 

2. Расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о заштити 

права припадника националних мањина, 

3. Утврђивање извјештаја о посјети чланова Комисије Међународном 

кривичном суду за ратне злочине почињене на подручју бивше Југославије 

(ИЦТY), 

4. Утврђивање Оријентационог радног плана за 2005. годину. 

5. Разматрање представке децертифицираних полицајаца Федерације БиХ 

6. Разматрање представке Омладинске информативне агенције 

7. Текућа питања 

 

 

 

 



 

Ад. – 1.  Усвајање записника 18. сједнице Комисије 

 

Након усвајања дневног реда, предсједавајући Комисије г. Елмир Јахић предложио 

је  расправу и усвајање записника  18. сједнице. Није било расправе о записнику с 18 

сједнице Комисије. 

Како није било расправе о овој тачци дневног реда, предсједавајући Комисије 

је предложио гласање, па  је Комисија  једногласно усвојила  записник 18. 

сједнице Комисије. 

 

 

Ад. – 2. Расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о 

заштити   права припадника националних мањина 

 

У уводном излагању за другу тачку дневног реда предсједавајући  Комисије г. 

Елмир Јахић подсјетио је присутне о досадашњем кретању овог закона у 

парламентарној процедури. Он је указао на чињеницу да је група посланика 

Представничког дома Парламенатрне скупштине Босне и Херцеговине и то: г. Мартин 

Рагуж, г. Мирсад Ћеман и г. Селим Бешлагић доставила Парламентарној скупштини 

БиХ 3.12.2004. године Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити 

права припадника националних мањина (у даљњем тексту: Приједлог закона). У 

заглављу дописа стајало је да је предлагач закона и посланик г. Никола Шпирић, али он 

није потписао акт предлагања закона, па није ни предлагач. У заглављу акта стајало је 

име и посланика г. Милоша Јовановића који је био и потписник законске иницијативе, 

али је он касније,  15.12.2004. године, актом број 01-02-3-86/04, повукао свој потпис. 

Предсједавајући Комисије је даље истакао да је, у складу с чланом 84.1. Пословника 

Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине (“Службени 

гласник БиХ”; број 20/00) предсједавајући Представничког дома  ПС БиХ  доставио 

Мишљење Уставно-правне комисије о Приједлогу закона. Уставно-правна комисија 

Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине је на 36. 

сједници одржаној 16.12.2004. године разматрала је Приједлог закона и доставила 

17.12.2004. године Мишљење којим је утврдила постојање ваљаног уставно-правног 

основа за доношење Закона. Исто тако, предсједавајући је истакао да је до сједнице 

Комисије, амандмане доставио посланик Момчило Новаковић. Затим је предсједавајући 

предложио расправу о Приједлогу закона, прије свега о принципима предложеног 

закона, као што је наведено у члану 87. Пословника. 

У расправи о принципима предложеног Приједлога закона учествовало је неколико 

дискутаната.  

Г. Мирсад Ћеман, један од предлагача Приједлога закона истакао је да је 

иницијативу за овај приједлог закона поднијела Асоцијација грађанских иницијатива. 

Он је кратко указао за најбитније дијелове приједлога закона, посебно апострофирајући 

питање настанка Вијећа националних мањина као што је предвиђено  Законом о 

заштити права припадника националних мањина. Предложио је да се прихвати 

Приједлог закона. Након ове дискусије услиједила је дискусија г. Селима Бешлагића, 

такође једног од подносиоца Приједлога закона. 

Г-ђа Марија Перкановић се у дискусији прво питала да ли постоји легитимет ове 

иницијативе јер је у почетку наведено пет посланика, а свело се на три. Она сматра да 

се треба сачинити нови приједлог од стране ових постојећих предлагача, а о садашењм 

приједлогу не треба се уопће расправљати. Њен приједлог подржао је  и др. Тихомир 

Глигорић. 



 

У даљњој дискусији учествовали су: г. Селим Бешлагић и г. Елмир Јахић, као и гост 

и предлагач Приједлога заклона г. Мирсад Ћеман указујући на постојање легитимитета 

Приједлога закона. Г. Мирсад Ћеман је истакао постојање грешке предлагача закона јер 

је финална верзија приједлога закона рађена у организацији НГО организације. Тачно је 

да су неки од предлагача одустали, али постоји континуитет прописа јер нису сви 

одустали од Приједлога закона. И сада се на сједници налазе три предлагача закона, па 

овај текст треба ићи у даљњу процедуру. 

Г. Јахић је предложио да г-ђа Марија Перкановић формулише захтјев према 

Комисији и да се о њеном захтјеву гласа. Захтјев је утврђен у слиједећем тексту: 

“Треба преиспитати валидност предлагача закона и да они који су остали као 

предлагачи поднесу нову иницијативу закона и да се преиспита датум.” 

 “За” овај захтјев гласала су два члана Комисије, “против” су гласала три, а “уздржан” 

је био један члан Комисије. Оваквим гласањем, захтјев г-ђе Марије Перкановић није 

прошао. 

Предсједавајући Комисије је тражио расправу о принципима самог текста 

Приједлога закона. У расправи су учествовали чланови Комисије тражећи да се о 

закону очитује и Вијеће министара Босне и Херцеговине.  

 

На крају је закључено да се тражи од Вијећа министара Босне и Херцеговине 

да сачини своје мишљење о тексту Приједлога закона, као и да прибави мишљења 

ентитетсклих влада и влада кантона о обавезама које ствара приједлог закона, 

посебно код финансирања образовања и издавачке дјелатности уџбеника за 

националне мањине. Обављено је гласање о прихватању принципа Приједлога закона, 

тако да је “за” гласало  пет чланова Комисије, “против” није нико гласао, а  “уздржан” 

је био један члан Комисије. Чланови комисије су прихватили и наведени закључак којег  

је непосредно  на сједници саслушао представник Вијећа министара Босне и 

Херцеговине, те у својој дискусији обећао да ће подузети све да се он у цијелости 

проведе. Уједно је договорено да се тражи од Колегија Представничког дома да се рок 

за комисијску фазу разматрања Приједлога закона продужи за 30 дана. 

 

 

 

Ад. – 3.  Утврђивање извјештаја о посјети чланова Комисије Међународном

   кривичном суду за ратне злочине почињене на подручју бивше

    Југославије (ИЦТY) 

 

У уводу за ову тачку дневног реда предсједавајући Комисије је подсјетио чланове 

Комисије о досадашњем разматрању овог питања пред Комисијом. Он је поновио 

чињенице да је делегација  Комисије боравила у службеној посјету Међународном 

трибуналу (ИЦТY), Међународном суду правде (ИЦЈ) и Међународном  кривичном 

суду (ИЦЦ), те да је сачинила извјештај. Предложио је дискусију о томе. 

У расправи о овој тачци дневног реда учествовало је мало дискутаната. 

 

Закључено је да се усваја извјештај о посјети чланова Комисије Међународном 

крвичном суду за ратне злочине почињене на подручју бивше Југославије (ИСТY), 

те да се тај извјештај прослиједи Представничком дому Парламентарне 

скупштине Босне и Херцегоивне. 

 

 

 



 

Ад. – 4. Утврђивање Оријентационог радног плана за 2005. годину 
 

У уводу за ову тачку дневног реда предсједавајући Комисије је истакао околност да 

је потребно за 2005. годину сачинити Оријентациони радни план којим ћемо 

усмјеравати нашу активност  жељеном динамиком и у жељеном смјеру. Затражио је да 

секретар Комисије, др. Зијад Хасић презентира приједлог активности. 

Секретар Комисије је у картким цртама презентирао приједлог активности Комисије 

за 2005. годину, напоменувши да ако се у току рада појаве и други приједлози, они 

могу наћи своје мјесто у Оријемтационом радном плану. 

 

На крају, Комисија је закључила да усваја Оријентациони радни план 

Комисије за 2005. годину. Уједно је тражила да се за наредну сједницу сачини и 

Извјештај о раду за 2004. годину. 

 

 

Ад. – 5. Разматрање представке децертифицираних полицајаца Федерације 

БиХ 

 

У уводу за ову тачку дневног реда предсједавајући Комисије је присутне 

информисао о представци Удружења децертифицираних полицајаца Федерације БиХ из 

Бихаћа, удружења које броји око 500 чланова и које је овој Комисији доставило 

представку 13.9.2004. године. Затражио је да представку допуни и прецизира захтјеве 

удружења присутни предсједник Удружења г. Рамо Сулић што је овај и урадио. Г 

Сулић је презентирао стање у свом удружењу и по понуђеној представци. Након тога 

услиједила је дискусија у којој су учествовали г. Елмир Јахић, г. Тихомир Глигорић и г. 

Селим Бешлагић 

 

На крају је закључено да  је потребно формирати поткомисију која ће 

истражити овај случај те презентирати извјештај Комисији. Одређено је да у 

поткомисији буду изабрани: 

- г. Тихомир Глигорић, 

- г-ђа Ружа Сопта и 

- г. Селим Бешлагић. 

 

 

Ад. – 6. Разматрање представке Омладинске информативне агенције (ОИА) 

 

У уводу за ову тачку дневног реда предсједавајући Комисије је упознао присутне с 

представком Омладинске информативне агенције те предложио да ту представку 

допуни и прецизира њен предсједник  Јан Златан Куленовић, који је то и учинио. Г. 

Куленовић је у дужем говору указао на потребу одређивања институције која ће бити 

носилац актиности и стратегије  политике младих. Указао је на потребу испуњења 

услова за придруживање и улазак БиХ у Европску унијум, а то она не може урадити 

док се не ријеши питање младих и њихове афирмације. 

У расправи о овој тачци дневног реда учествовали су, осим предсједавајућег 

Комисије и г. Тихомир Глигорић, г. Селим Бешлагић, г-ђа Сенија Куленовић, г-ђа Ружа 

Сопта и г-ђа Марија Перкановић. 

 

На крају закључено  је да се формира поткомисија у саставу: 

- Елмир Јахић, 



 

- Марија Перкановић, 

- Сенија Капетановић, 

- Мартин Рагуж. 

Поткомисија треба размотрити, истражити и предложити цјеловито рјешење 

активнијег укључења младих у рад Парламентарне скупштине, као и ове 

Комисије, а у свјетлу међународних и домаћих прописа, као и актуалног 

политичког тренутка у коме се налази Босна и Херцеговина. 

 

 

Ад. – 7. Текућа питања 
 

Предсједавајући Комисије г. Елмир Јахић је констатирао да нема приједлога за 

разматрање неког питања на овој тачци дневног реда. 

Завршавајући ову тачку дневног реда, Комисија је завршила своју 18. сједницу. 

Сједница је завршена у 14,00 часова. 

 

Саставни дио овог записника чини стенограм записника којег је 

израдила Заједничка служба Парламентарне скупштине БиХ. 

 
 

СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                                           ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

 

      др. Зијад Хасић                            Елмир Јахић с.р. 

 

 


